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93% (93%)

4% (4%)

3% (3%)

8.18  Efter-videreuddannelse til specialist Vedtaget

Afstemningsresultat

Ja (stemmer 110)

Blank (stemmer 5)

Nej (stemmer 3)

 
Antal personer der har stemt: 118 
Antal stemmeberettede ved afstemningen: 118 
(Værdi i parenteser er procent ud fra antal stemmeberettiget)

 

Forslag

dbio skal i den kommende kongresperiode undersøge, hvordan der fremadrettet kan
etableres efteruddannelse, så generalistuddannede i fremtiden kan opnå
specialistviden. 

Begrundelse
dbio har med den seneste uddannelsesreform støttet op om, at
bioanalytikerstuderende fortsat skal uddannes som generalister. Dette
spørgsmål har i den seneste kongresperiode endnu engang været vendt i fagligt
udvalg, som fortsat giver opbakning til dette.

Generalistuddannelsen giver en bred viden indenfor de traditionelle
laboratorieområder og har stor fokus på de generiske kompetencer.

I dag opleves det, at en række kurser aflyses både i dbio og i regionerne.
Samtidig er der et stort pres både på arbejdsmængde og økonomi ude på
arbejdspladserne, hvilket vanskeliggør prioritering af efteruddannelse.

For at faggruppen kan opretholde den stærke fag-faglighed, er det afgørende, at
der er fokus på specialiseringen efter endt uddannelse. 
Med dette forslag forpligter dbio sig til i den kommende kongresperiode at
afdække, hvordan et sådant efteruddannelsestilbud kan etableres. 
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Forslagsstiller(e)
Fagligt Udvalg ved Karin Vestergaard 

HB's bemærkninger
Hovedbestyrelsen støtter forslaget. 
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